
 

 

Protokół Nr LX/2023 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 28 września 2023 r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
00

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach LX Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz  inne zaproszone osoby według listy 

obecności, stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokołowała: Paulina Kołata – podinspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
00

 otworzył LX Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w § 22 pkt 3 Statutu Gminy Wierzchowo.  

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w dniu 21 września 2023 roku 

Radny Ryszard Borowicz zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad  dzisiejszej sesji 

punktu „ Sprawozdanie z organizacji Dożynek Gminnych – Pożegnanie lata”. 

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się przyjęła wniosek. 

 

 

Następnie odczytał  porządek obrad z uwzględnieniem powyższych wniosków. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 



5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Sprawozdanie z organizacji Dożynek Gminnych – Pożegnanie lata. 

9. Podjęcie uchwał: Podjęcie uchwał: 

9.1 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2023 rok – druk nr 

370; 

9.2 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2023 – 2032– druk nr 371; 

9.3 uchwała w sprawie udzielenia Powiatowi Drawskiemu pomocy na realizację 

zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1994Z na docinku 

Wierzchowo – Sośnica etap II (od miejscowości Będlino w kierunku 

Wierzchowa)” – druk nr 372;  

9.4 uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych – druk nr 373. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

11. Komunikaty i sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Radni i Wójt Gminy nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że Protokół  

z posiedzenia LIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 24  sierpnia 2023 r. został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi 

dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w §39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęły 

żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z LIX sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z LIX sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

Radny Ireneusz Jung zapytał dlaczego nie dojdzie do skutku remont tzw. zielona uliczka w 

Osieku Drawskim oraz czy jest możliwość zmiany statusu tej drogi? 



Wójt Gminy Jan Szewczyk odpowiedział, że ta droga nie kwalifikuje się na drogę publiczną. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt. 5. 

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

Informację z posiedzenia wspólnego Komisji stałych Rady Gminy w miesiącu wrześniu 2023 

roku przedstawił Ryszard Borowicz - Przewodniczący Komisji wiodącej tematycznie, tj. 

Komisji Budżetu i Finansów. 

Protokół Komisji Nr 8/2023 z dnia 21 września 2023 r. stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 5 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym radni nie 

złożyli interpelacji. 

 

Na sesji interpelację złożył: 

 

Radny Zdzisław Bełzowski: 

„Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy o wycięcie suchych drzew (4 sztuki świerk i jednego 

jesiona) na poniemieckim cmentarzu w Będlinie. Uschnięte drzewa stoją w bliskim 

sąsiedztwie zamieszkałych działek, przewracające się drzewa mogą uszkodzić ogrodzenia 

przylegających działek.” 

 

Radny Ryszard Borowicz: 

„Na prośbę mieszkańców zwracam się do Poczty Polskiej o zainstalowanie przy skrzynkach 

pocztowych w Sośnicy skrzynkę czerwoną, do której moglibyśmy wkładać listy do wysłania. 

Do tej pory była mała skrzynka, która uległa zniszczeniu i ktoś ją zabrał, nie instalując nowej. 

Proszę też o ustawienie przy skrzynkach kosza na odpady. Często w skrzynkach są różne 

ulotki, które walają się przy skrzynkach, bo nie ma ich gdzie złożyć.  

Proszę o zrealizowanie zgłoszonych próśb.” 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

Ad. 7 

 

Radny Józef Janicki powiedział , żeby w sali wiejskiej w Otrzepie nie ma ogrzewania, czy jest 

jakaś możliwość aby ta sala została w tym sezonie ogrzewana. 

Radny Ryszard Borowicz powiedział, że sołectwo Sośnica brało udział w konkursie na 

najładniejsze i najaktywniejsze sołectwo w Powiecie Drawskim. 



Radny Ryszard Borowicz podziękował mieszkańcom Sośnicy, Wójtowi Gminy, Sekretarzowi 

Gminy, Skarbnikowi Gminy, panu Robertowi i jego ekipie, kierownikowi Gminnego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie i jego pracownikom, Panu Dziadkowi – Zarząd 

Dróg Wojewódzkich, pani świetlicowej Zosi, pani Annie Wielec – opiekun sołectwa, synowi 

Waldkowi za prowadzenie profilu Miejscowości Sośnica.  

Radny Ryszard Borowicz prosi dla sołectwa Sośnica o pracownika interwencyjnego bądź 

pracownika społeczno- użytecznego.  

Radny Ryszard Borowicz powiedział, że sołectwo Sośnica już 6 raz brało udział w konkursie. 

Radny Ryszard Borowicz podziękował Nadleśniczemu Nadleśnictwa Świerczyna 

Jarosławowi  Gloc za darowiznę dla sołectwa Sośnica. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Sprawozdanie z organizacji Dożynek Gminnych- Pożegnanie Lata przedstawiła Dyrektor 

Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie Marta Łapińska. 

 

Sprawozdanie z organizacji Dożynek Gminnych- Pożegnanie Lata stanowi załącznik nr 5 do 

nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec podziękował w imieniu wszystkich za bardzo 

dobrą organizację dożynek. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt. 9. 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2023 – druk nr 370. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LX/367/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2023 – która stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu, 

 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2023 – 2032 – druk nr 371. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LX/368/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wierzchowo na lata 2023 – 2032 – która stanowi załącznik nr 7 do nin. 

protokołu, 

 

3) w sprawie udzielenia Powiatowi Drawskiemu pomocy na realizację zadania 

inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1994Z na odcinku 



Wierzchowo – Sośnica etap II ( od miejscowości Będlino w kierunku Wierzchowa) – 

druk nr 372. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LX/369/2023 w sprawie udzielenia Powiatowi Drawskiemu pomocy 

na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 

1994Z na odcinku Wierzchowo – Sośnica etap II ( od miejscowości Będlino w 

kierunku Wierzchowa – która stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu, 

 

4) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych– druk nr 373. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LX/370/2023 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 
– która stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu, 

 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi na zgłoszone w poprzednim 

okresie przez radnych interpelacje: 

1. Odpowiedź Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim na interpelację 

radnego Kazimierza Pajora w sprawie przeprowadzenia prac renowacyjnych rowu na 

ulicy Parkowej w Wierzchowie przy posterunku Policji. 

2. Odpowiedź Wójta Gminy Wierzchowo na interpelację radnej Zdzisława Bełzowskiego  

w sprawie naprawienia odcinka drogi gminnej w miejscowości Będlino od posesji 21 

w kierunku drogi brukowej. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 10.  

 

Ad. 11 
 

Radna Dorota Sobczak poinformowała, że w dniu 26 września 2023 r. dla Koła Gospodyń 

Wiejskich Nowe Laski został przekazany defibrylator AED zakupiony przez Gminę 

Wierzchowo w ramach środków Funduszu Sprawiedliwości. 

Radny Ryszard Borowicz zapytał się o udzielenie informacji na temat powstałych farm 

fotowoltaicznych ( ile jest zbudowanych farm jaką mają powierzchnię, ile jest postępowań 

wszczętych na budowę farm ale jeszcze nie są wybudowane). 

Radna Jolanta Augustyniak poprosiła także o przygotowanie korzyści oraz zagrożeń jakie są 

związane z farmami fotowoltaicznymi. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, że szczegółową informację na temat farm 

fotowoltaicznych można przygotować ma komisję wspólną Rady Gminy.  

Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, że państwo musi zainwestować w odnawialne źródła 

energii bo inaczej czeka nas kryzys energetyczny. Gmina, w której jest farma fotowoltaiczna 

ma korzyści w postaci podatku. Wójt Gminy powiedział, że nie ma szybszej instalacji, która 

mogłaby rekompensować drogi prąd.  



Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński przypomniał, że 15 października 2023 r. odbywają się 

wybory. W naszej gminie powstały dwa nowe obwody głosowania w Osieku Drawskim i 

Żabinku. W Osieku Drawskim głosować mogą mieszkańcy Osieka Drawskiego oraz Bonina, 

natomiast w Żabinku  mieszkańcy Żabinka i Radomyśla. Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński 

poprosił sołtysów tych miejscowości  o przekazanie tej informacji, powiedział również, że 

informacje dotyczące obwodów głosowania znajdują się na tablicach ogłoszeń. 

  

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 10 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

Ad. 12 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Marek Mikulec o godz. 

13
00

 zamknął obrady LX sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

        Przewodniczący Rady 

             Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

……………………. 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 


